
Geachte minister, 

Via deze weg wil ik graag zienswijze doorgeven wat betreft Uw voornemen op het (deels) sluiten van 
de jacht op het konijn en het haas. 

Mijn naam is Paul Esser, geboren in Noord-Brabant en 60 jaar jong. Ik jaag al ruim 45 jaar waarvan 
ruim 35 jaar met het geweer. Ik ben in de positie de jacht in Noord Brabant te kunnen uitoefenen. 
Veelal met jagers die al tientallen jaren jagen maar ook met jong jagers. Van kleins af aan heb ik 
geleerd zuinig te zijn op het wild in je veld. Dat ben ik, en het gros van de Nederlandse jagers ook! En 
dat werpt ook zijn vruchten af. Van een dalende trend van hazen in ons veld is zeker geen sprake 
eerder van een stijgende trend! De konijnen stand die schommelt de laatste jaren. Dat er sprake is 
van een dalende trend in de stand herken ik dan ook totaal niet. 

De jacht op kleinwild (benuttingsjacht) is de spil waar het voor de jager om draait en is ook tevens de 
motivatie om aan biotoopverbetering te doen, om broedkorven te plaatsen, om nestkastjes op te 
hangen, om schade te bestrijden bij de boeren, het continue monitoren van de wildstand, tellingen 
verrichten en afval op te ruimen uit ons veld. . Dit alles vrijwillig en in het belang van de biodiversiteit 
in het veld. Het zou mij dan ook ontzettend veel pijn doen en demotiveren om mij hiervoor in te 
blijven spannen als de beloning hiervoor in de vorm van een stuk eigen geschoten wild van me 
afgenomen zou worden! 

Begrijp mij niet verkeerd, op het moment dat een wildstand het niet toelaat om ervan te oogsten 
ben ik de eerste die daar vrijwillig van zal afzien. Maar die reden is er helemaal niet. Ik snap dan ook 
niet waar deze “negatieve trend” vandaan komt. Ik ben ook nog nooit iemand van SOVON in het veld 
tegengekomen. Ik heb dan ook ernstig mijn twijfels bij de kwaliteit van deze tellingen. Voor zover ik 
weet worden hazen overdag geteld en is het nagenoeg onmogelijk om hazen overdag te tellen. Dat 
doe je in de ochtend/ avond of in de nacht met een warmtebeeld kijker. Een haas laat zich op de dag 
maar heel moeilijk zien. Uit eigen ervaring weet ik dat als ik in de vroege ochtend het veld in ga dat ik 
soms maar 5 hazen zie maar ook soms meer dan 30 hazen het is een sport om ze te tellen. Deze 
schommeling is uiteraard  afhankelijk van oa: hoogte van het gras, het weer, tijdstip van de dag, 
periode van het jaar en de oplettendheid van de teller. 

De hazenstand fluctueert in Nederland van goed tot matig en is afhankelijk van veel factoren zoals de 
biotoop, het grondgebruik, maaien van het gras, predatie, stroperij en niet te vergeten het weer. De 
jacht heeft echter geen significante invloed op de populatie is uit meerdere onderzoeken gebleken. 
Op het weer hebben we geen invloed aan de biotoop kan je wel wat aan doen, grondgebruik en 
predatie en stroperij ook. Uit ervaring weet ik dat de wild het meest kwetsbaar is als vogels  broeden 
en in de eerste weken na geboorte bij zowel haar als vederwild. Samengevat denk ik dat het niet de 
juiste keus is om de jachtmogelijkheden in te perken om de volgende redenen:

 De benuttingsjacht is DE MOTIVATIE voor de jager om zich in te zetten ten gunste van de 

wildstand en de biodiversiteit. Koester de vrijwillige inzet die wij leveren. 

 De trend bevindingen van SOVON komen niet overeen met de praktijk ervaring. Gedegen 

onderzoek met warmtebeeld zal een behoorlijk ander beeld geven. 

 Jacht heeft geen significante invloed op de wildpopulatie. Wil je de wildstand bevorderen, 

richt je dan op oorzaken die wel zoden aan de dijk zetten zoals biotoop, grondgebruik en 

predatie. 



Ik wens U veel wijsheid toe bij Uw besluit!

Met vriendelijke groet,

Paul Esser


